
 

 

INFORMACJA 

o posiedzeniu Komisji Samorządu Terytorialnego i Administracji Państwowej 

nr posiedzenia: 209 

data posiedzenia: 9 lipca 2019 r. 
 

 

 

Porządek posiedzenia: 

 1. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o wspieraniu rozwoju usług i sieci 

telekomunikacyjnych oraz niektórych innych ustaw (druk senacki nr 1225, druki sejmowe 

nr 3484, 3545 i 3545-A). 

2. Rozpatrzenie „Sprawozdania z działalności regionalnych izb obrachunkowych i wykonania 

budżetu przez jednostki samorządu terytorialnego w 2018 roku” (druk senacki nr 1216). 

Posiedzeniu przewodniczył: 

 przewodniczący komisji Piotr Zientarski. 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 
senatorowie członkowie komisji: 

Waldemar Bonkowski, Piotr Florek, Arkadiusz Grabowski, Krzysztof Mróz, Andrzej Pająk, 

Jadwiga Rotnicka, Artur Warzocha, Piotr Zientarski,  

 
goście, m.in.: 

Ministerstwo Cyfryzacji: 

podsekretarz stanu Wanda Buk ze współpracownikami, 

Krajowa Rada Regionalnych Izb Obrachunkowych: 

przewodnicząca Grażyna Wróblewska, 

zastępca przewodniczącej Lucyna Hanus, 

Konfederacja „Lewiatan”: 

ekspert Aleksandra Musielak ze współpracownikami, 

Związek Importerów i Producentów Sprzętu Elektrycznego i Elektronicznego „Cyfrowa 

Polska”: 

prezes zarządu Michał Kanownik, 

Smart Cities Polska: 

główny koordynator Mateusz Jarosiewicz, 

Fundacja „Narodowy Instytut Studiów Strategicznych”: 

przewodniczący rady Wojciech Dobrzyński, 

przedstawiciele Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Przeciwdziałania Elektroskażeniom „Prawo 

do Życia”, 

 

 
Kancelaria Senatu: 

pracownik Biura Legislacyjnego Michał Gil. 

http://orka.sejm.gov.pl/Druki8ka.nsf/0/1D5AF93C97E80057C125840E003D7E92/%24File/3484.pdf
http://orka.sejm.gov.pl/Druki8ka.nsf/0/F5DAFEB0AAF06635C125842A002F0DE1/%24File/3545.pdf
http://orka.sejm.gov.pl/Druki8ka.nsf/0/2BB3E49B24DC66EAC125842D002F9B95/%24File/3545-A.pdf


 

 

 

Ad 1. 
 

 Ustawa dotyczy m.in. przyspieszenia procesu inwestycyjno-budowlanego dla infrastruktury 

telekomunikacyjnej; obniżenia kosztów budowy oraz eksploatacji nowoczesnych sieci 

telekomunikacyjnych; zwiększenia możliwości wykorzystania istniejącej infrastruktury 

technicznej na cele telekomunikacyjne, w tym obniżenia kosztów uzyskiwania dostępu do niej. 

Ustawę omówiła podsekretarz stanu w Ministerstwie Cyfryzacji Wanda Buk. 

Przedstawiciel Biura Legislacyjnego Michał Gil nie miał uwag o charakterze legislacyjnym. 

Nad omawianą ustawą przeprowadzono dyskusję. W dyskusji zabrali głos senatorowie oraz 

przedstawiciele Ministerstwa Cyfryzacji, Konfederacji „Lewiatan”, Związku Importerów 

i Producentów Sprzętu Elektrycznego i Elektronicznego „Cyfrowa Polska”, Smart Cities 

Polska, Fundacji „Narodowy Instytut Studiów Strategicznych”, Ogólnopolskiego 

Stowarzyszenia Przeciwdziałania Elektroskażeniom „Prawo do Życia”. 

Senator Andrzej Pająk zgłosił wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek. 

W wyniku głosowania komisja przyjęła przedstawiony wniosek. 

Sprawozdawcą komisji będzie senator Arkadiusz Grabowski. 

Konkluzja: 

 Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek (druk senacki nr 1225 A). 

Ad 2. 
 

 Informację dotyczącą działalności regionalnych izb obrachunkowych przedstawiła 

przewodnicząca Krajowej Rady Regionalnych Izb Obrachunkowych Grażyna Wróblewska. 

Efekty pracy RIO w 2018 r. to zbadanie ponad 175 tysięcy uchwał i zarządzeń organów 

jednostek samorządu terytorialnego, wydanie ponad 26 tysięcy opinii w sprawach określonych 

w wybranych ustawach, ponad 1158 przeprowadzonych kontroli jednostek samorządu 

terytorialnego i ich jednostek organizacyjnych, ponad 100 tysięcy skontrolowanych 

sprawozdań z wykonania budżetów, sprawozdań finansowych. Dodatkowo RIO zajmowały się 

rozpatrywaniem skarg oraz opracowaniem 4 raportów o stanie gospodarki finansowej jednostek 

samorządu terytorialnego. Przewodnicząca Krajowej Rady Regionalnych Izb Obrachunkowych 

przedstawiła część dotyczącą działalności RIO w określonych ustawowo obszarach, m.in. 

obszarze wykonania budżetu, zatrudnienia pracowników w RIO. Zaznaczyła, iż opinie 

dotyczące tego obszaru wydawane przez podmioty, którym prezentowano sprawozdanie, były 

pozytywne. W zakresie działalności nadzorczej RIO odnotowano wzrost liczby uchwał. 

Działania nadzorcze w tym zakresie dotyczyły głównie uchwał budżetowych i zmian budżetu. 

Kolejna omówiona sfera działalności RIO to działalność opiniodawcza. Odnotowano wzrost 

liczby wydanych przez RIO opinii w stosunku do roku 2017. Przewodnicząca wspomniała 

także o trudnej sytuacji finansowej oraz kadrowej izb. Podczas posiedzenia skierowano do 

przewodniczącej pytania dotyczące m.in. kontroli celowości.  

Druga część informacji została przedstawiona przez zastępcę przewodniczącej Krajowej Rady 

Regionalnych Izb Obrachunkowych Lucynę Hanus. W informacji poruszono tematykę 

dochodów jednostek samorządu terytorialnego ogółem, omówiono także kwestię wydatków 

inwestycyjnych, relacji długów do dochodów oraz wyników wykonania budżetu. 

Konkluzja: 

 Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem. 

 

 
W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące zawodową działalność lobbingową. 

 

Opracowano w BPS 



 

 

 


